
Veřejné zasedání obecního zastu-
pitelstva se konalo 27. března za účasti 
všech zastupitelů a osmi dalších občanů 
a na programu byla celá řada aktuálních 
úkolů, které bylo třeba rozhodnout.

S  ohledem na blížící se ukončení 
rekonstrukce hospody v  čp. 16 schvá- 
lilo obecní zastupitelstvo text záměru 
pronajmout rekonstruovanou hospodu 
s částí přilehlého pozemku. Předmětem 
pronájmu jsou vstupní prostory a  hy-
gienické vybavení pro hosty, lokál a bar 
a kuchyně se zázemím, podzemní sklad 
a  technické zázemí vše s  příslušným 
vybavením a část venkovního prostoru 
podle zákresu. Předmětem pronájmu 
není sál. Minimální výše nájemného je 
stanovena na 6 tis. Kč na měsíc. Úplné 
znění záměru je uvedeno na úřední 
tabuli obecního úřadu a  na webových 
stránkách obce. Nabídky zájemců 
o  pronájem přijímá obecní úřad do 
10. května do 16. hodiny.

V  dalším bodě jednání schválilo 
zastupitelstvo smlouvu o  poskytnutí 
dotace Spolku přátel kultury a  muzea 
v  Máslovicích pro rok 2018, která je 
stejná jako pro minulý rok a  mění se 
pouze termíny u  jednotlivých ustano-
vení smlouvy. Na základě této smlou-
vy a  příslušné žádosti spolku o  dotaci 

schválilo zastupitelstvo pro rok 2018 
dotaci na organizování kulturních 
akcí v obci a výstav v muzeu ve výši 
250 tis. Kč a vzalo na vědomí řádné 
vyúčtování dotace z  minulého roku 
(130 tis.) a vrácení nevyčerpané části 
dotace ve výši 62 325 Kč.

Zastupitelstvo také aktualizova-
lo vyhlášku o  nočním klidu pro rok 
2018, ve které jsou uvedeny veřejné 
akce, u  kterých je povoleno zkrácení 
doby nočního klidu na dobu od 2 do 
6 hodin. Jedná se o  tyto akce: Silvestr, 
Čarodějnice, motorkářská akce (19. 5.), 
Sportovní den (16. 6.), Svatojánská noc 
(23. 6.), Posvícenské vinobraní (8. 9.).

Poté se zastupitelstvo zabývalo 
návrhem povodňového plánu, který pro 
obec zpracovala firma VHK p. Jarosla-
va Mouchy, přijalo jej bez připomínek 
a  bude předložen příslušnému odboru 
městského úřadu v  Brandýse n. L. ke 
konečnému schválení. Povodňovou 
komisi tvoří starostka jako předsedkyně 
komise, místostarosta a Ing. Procházka 
z Výzkumného ústavu včelařského.

Širší diskuse se rozvinula o nabídce 
firmy TNT Consulting, která nabídla 
obci pomoc pro získání dotace na kom-
postéry pro občany zdarma s případnou 
možností zakoupení štěpkovače. 

Nejnižší možnou částkou čerpání je 500 
tis. Kč. Při získání této částky by obec 
musela poskytnout z  rozpočtu ještě 75 
tisíc Kč. Obecní úřad uspořádal po-
mocí anketních lístků do všech domác-
ností anketu o  zájmu o  kompostéry, 
Výsledkem byl zájem o 47 kompostérů 
(později se zvýšil na 59), což k získání 
dotace nestačí. Ve spolupráci s  uve-
denou firmou se prověřuje možnost 
spojení s  některou další menší obcí, 
které by umožnilo společně na dotaci 
dosáhnout. Zastupitelstvo vyslovilo 
souhlas s přípravou žádosti o tuto dotaci 
a  pověřilo starostku k dalšímu jednání 
v této záležitosti.

Na základě informace starostky 
o  iniciativě Koridor D8 sdružení obcí 
a  spolků, které se snaží vystupovat 
společně proti narůstající výstavbě 
průmyslových a skladových hal v okolí 
dálnice D8 a  silnice 608 schválilo za-
stupitelstvo přistoupení obce k  této 
iniciativě a složení příspěvku na úhradu 

Na vědomost
se dává…
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MEMORANDUM
o spolupráci obcí a spolků při koordinaci aktivit souvisejících s realizací 

investičních záměrů kolem silnice II/608 a dálnice D8 od katastru obce Zdiby 
(okr. Praha východ) po katastr obce Nová Ves (okr. Mělník)

My, níže podepsaní statutární zástupci obcí a spolků zastupující obyvatele žijící v  regionu ohroženém nadměrnou dopravou, 
hlukem a imisemi, po pečlivé úvaze a na základě projednání v našich zastupitelstvech a výborech prostřednictvím uděleného man-
dátu deklarujeme společnou vůli hájit právo na příznivé životní prostředí obyvatel regionu, zasazovat se o trvale udržitelný 
rozvoj našich obcí, chránit zemědělský půdní fond, přírodu, zdraví a majetek místních občanů a komunit před negativními 
dopady investičních záměrů.

Svoji působnost vymezujeme v širším koridoru dálnice D8, a to cca 5 km na obě strany od osy dálnice od katastru obce Zdiby (okr. 
Praha východ) po katastr obce Nová Ves (okr. Mělník). Zavazujeme se ke společnému postupu ve věci stávajících provozů či staveb 
i nově vznikajících záměrů, které negativně ovlivňují či by mohly ovlivňovat již dnes značnou zátěž životního prostředí v tomto území.

Vyjadřujeme svůj nesouhlas především s investičními záměry výrobních a skladových provozů a těžbou ložisek nerostného 
bohatství, které zhorší kvalitu ovzduší, zvýší hluk, způsobí nárůst dopravy, zhorší vodní režim krajiny, kvalitu spodních vod 
a jejich zdrojů, způsobí masivní snižování zemědělského půdního fondu v oblasti a nevratné změny v krajině. Investičními 
záměry myslíme zejména výstavbu a provozování skladovacích hal, logistických areálů či další výrobní, chemický a těžební průmysl. 
Je ve společném zájmu našich obcí, spolků a občanů, aby k realizaci takových záměrů již nedocházelo.

Jsme přesvědčeni o potřebě aktivní spolupráce a koordinovaném postupu ve vymezených oblastech společného zájmu, 
k čemuž se zavazujeme. Společně a jednotně budeme vystupovat vůči realizaci těch investičních záměrů ve vytyčené lokalitě, které 
mají bezprostřední dopad na každodenní život mnoha tisíc našich občanů. Využijeme dostupné zákonné prostředky k tomu, aby při 
posuzování vlivů záměrů na životní prostředí a navazujících řízeních bylo dostatečně zohledněno celkové zatížení území a respek- 
továny potřeby místních obyvatel.

Memorandum se uzavírá na dobu neurčitou a nabývá účinnosti dnem podpisu oprávněnými statutárními zástupci.

odborných posudků a různých právních 
služeb ve výši 15 Kč na občana a  rok. 
Text Memoranda Koridoru D8 uvádíme 
na jiném místě tohoto čísla zpravodaje.

Zastupitelstvo vzalo také na vědomí 
zprávu o  provedené inventarizaci,  
schválilo rozpočtové opatření č. 1 
a v bodě jednání Různé vyslechlo řadu 

aktuálních informací starostky, které 
uvádíme podrobněji v  rubrice Zprávy 
obecního úřadu případně na jiných 
místech zpravodaje.  v-ch-

Jak už loni předeslala Hanka Švitorková, okolí křížku bude zase 
o kousek malebnější a už brzy bychom se měli dočkat i posezení 
s překrásným výhledem na Říp a západní horizont. Díky patří těm, 
kteří k tomu již nějakým způsobem přispěli nebo přispějí. Každý, 
kdo by chtěl pomoci, je vítán.

Petr Holeček, senátor a starosta Kralup nad Vltavou, vyslyšel 
jemu adresovanou prosbu o poskytnutí starší lavičky a koše. Ty 
svůj druhý život najdou ve stínu vzrostlého stromu přímo naproti 
křížku přes silnici. S umístěním lavičky souhlasil Josef Fischer – 
vodochodský místostarosta vykonávající do voleb pravomoc sta-
rosty. Lavičku ale nejde natřít a rovnou instalovat, nejprve se pro 
ni musí připravit terén.

Pruh u silnice k  letišti proto čistíme od letitého nepořádku – 
PETky, plasty, igelity, skleněné lahve, boty, hadry, kanystry, ma-
trace, různé součásti aut, spousta prázdných blistrů od Modafenu, 
rezaté plechovky, pneumatiky, hadice apod. – který doteď v sezóně 
ukrývala hustá křoviska a vysoké kopřivy. K dosud naplněným 
pytlům přibudou další, mj. díky koordinátorce akce Ukliďme 

svět, ukliďme Česko – Kateřině Landové, která laskavě poskytla 
pevné pytle a  rukavice. Pozemek chceme prosvětlit, zbavit mrt-
vých, suchých, starých větví a náletů. Dřevo se snad podaří odvézt 
a spálit o čarodějnicích. Pneumatiky se zas dnes již dají zdarma 
odevzdat na k tomu určená sběrná místa a recyklovat.

Jsou to malé krůčky na cestě proměny k lepšímu, která, doufej- 
me, odradí různé koumáky, co si neváží krajiny a  nevidí její 
krásu, ale jen příležitost zbavit se pro ně nepotřebných krámů. 
Zemědělské využití pozemků u letiště pro hnůj nebo rostlinnou 
biomasu je pochopitelné, co mne ale štve, je chování lidi, kteří od-
pady z domácnosti nebo podnikání bez studu vyklopí do krajiny. 
Musím říci, že mne povzbudil i výsledek loňského jarního úkli-
du – u transformátoru vedle cesty do Dolánek se přes „sýčkování“ 
některých alespoň prozatím černá skládka neobnovila. K  mé 
radosti místo pěkně zarostlo trávou. U křížku je situace krapet 
složitější a úsilí dlouhodobější, protože nejde o ojedinělou skládku. 
Snad se podaří obraz místa změnit a zbude příjemný pocit z pro-
cházek k letišti jako odměna za náš zájem. Kateřina Vojtíšková

ZVELEBOVÁNÍ OKOLÍ KŘÍŽKU NEDALEKO LETIŠTĚ
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Česká společnost ornitologická (ČSO) vyhlásila 
ptákem roku 2018 sýčka obecného, jehož výskyt byl 
v minulosti potvrzen i v naší přírodní rezervaci. Sýčka 
lze považovat za ukazatel zdravé zemědělské krajiny 
a celkové druhové bohatosti. Je příznačné, že dříve ho-
jná sovička je v  akutním ohrožení, když v ČR přežívá 
asi jen 100-120 párů. Osud této drobné sovy poukazuje 
na úpadek zemědělské krajiny, ve které zaniká pestrost 
a  s  ní mizí jeden živočich za druhým. Ze zdravého 
prostředí se stalo nehostinné místo plné jednotvárných 
lánů a chemie, ve kterém se nedaří většině živočichů.

Sýčci jsou spjatí s  lidskými sídly a se zemědělským 
hospodařením a  jejich ochrana vede přes úzkou spolu-
práci ornitologů s farmáři a majiteli pozemků, kde sovy 

hnízdí. Osudnými se sovám mohou stát například sudy 
s  vodou, bazény, odstavené roury nebo komíny. Proto 
ornitologové vyzvali milovníky přírody, aby v  okolí 
zabezpečili technické pasti, které mohou znamenat 
zbytečnou smrt pro obrovské množství živočichů včetně 
sýčka. Fotografie pastí a  jejich zabezpečení je možné 
posílat do konce září na adresu ptacisvet@birdlife.
cz. Hlavní odměnou bude den strávený v  terénu spolu 
s ochránci sýčků. (zdroj: www.birdlife.cz)

 Kateřina Vojtíšková

ZAPOMENUTÁ LÍPA  

Letošní rok je a bude jistě i nadále 
často připomínán jako rok stého 
výročí vzniku Československé 
republiky 28.  října  1918. Bude 
přitom jistě mnoho slavnost-
ních řečí i  článků. Nemíním je 
rozmnožovat. Tento příspěvek bude 
spíše takový trochu posmutnělý. 
Vrátím se v  něm do doby, kdy by-
lo naší republice 50 let. To bylo 
28.  října  1968, tedy v  době, kdy 
republika prožívala těžkou dobu. 
Tehdy spontánně vznikl nápad, že 
národ vzpomene tohoto výročí 
výsadbou Stromů svobody jako 
symbolu toho, že přes těžké chví- 
le, které momentálně prožíváme, 
zůstáváme věrni ideálům, které 
zrod republiky provázely. A těmito 
Stromy svobody byly  – jak jinak - 
lípy.

Tato živelně vzniklá akce našla 

pochopení i  v  naší obci, přesněji 
řečeno u  nemalé části obce a  tak 
bylo na MNV rozhodnuto, že se ta-
ková památná lípa vysadí v malém 
parčíku na západním okraji ulice 
Zahradní. A tak se také stalo. Stalo 
se tak bez velké publicity, takže 
vysazení lípy přihlížel jen malý 
hlouček převážně starších občanů. 
Nic slavnostního se nepřipravovalo, 
předseda MNV pronesl krátký 
projev, lípa se zasadila, obecní 
rozhlas zahrál státní hymnu a  šlo 
se domů. Dneska lípu na tomto 
místě nenajdeme. Tehdejšímu 
majiteli sousední zahrádky se 
časem rozleželo v hlavě, že se lípa 
pořádně rozroste a  zastíní mu kus 
zahrádky. A  tak požadoval MNV, 
aby se někam přesadila. MNV 
mu nakonec vyhověl a  tak se lípa 
vykopala a  přesadila k  fotbalové-

mu hřišti. Místo tam bylo, spor-
tovní kabiny ani jiné stavby tam 
ještě nestály. Lípa to přežila, ale 
dál se o  ni nikdo nestaral, takže 
dnes už pomalu nikdo neví, proč 
tu vlastně je. Je jen trpěna a  spíše 
překáží. Z  jedné strany téměř k  je-
jímu kmeni dosahuje pergola, pod 
kterou to pořádkem zrovna nezáří, 
na tu navazuje malý zděný kum-
bálek na dříví a  různé haraburdí, 
z druhé strany ohrožuje lípu blízké 
ohniště z pálení čarodějnic, kolem 
různé odložené nářadí  – v  neváb-
ném prostředí skončil strom, který 
měl být symbolem vznešených 
myšlenek. Co s tím uděláme v roce 
stého výročí republiky?

 v-ch-

Přivítala jsem s povděkem, že obec (všichni zastupitelé hlasovali pro) projevila zájem o dotaci z Operačního pro-
gramu Životní prostředí na kompostéry pro občany zdarma a pro obec možnost získat do majetku velmi užitečný 
štěpkovač. Evropská dotace je velkorysá, umožňuje získat až 85 % celkové částky, včetně nákladů na přípravu 
žádosti a zpracování analýzy potenciálu odpadů. Závisí však také na zájmu obyvatel, protože minimální výška 
dotace je 500 tis Kč bez DPH. Škoda, že informační kampaň nebyla kapku intenzivnější a spolehlo se výhradně na 
aktivitu a ochotu lidí doručit vyplněný anketní lístek na obecní úřad. Kateřina Vojtíšková

DOTAČNÍ PŘÍLEŽITOST PRO OBEC I OBČANY – KOMPOSTÉRY

OHROŽENÝ SÝČEK OBECNÝ – PTÁK ROKU 2018



4

Po deštivém pátku se v  sobotu udělalo krásně a  na 
Šlápotu vyrazilo hodně turistů. Nejvíce (160) jich 
tradičně šlo z  Kralup, z  Prahy zatím rekordních 54 
pochodníků, z  Klecan 64. Další místa měla počty 
přibližně stejné jako v jiných letech. Celkem se letošní 
Šlápoty zúčastnilo 582 osob. K dobré pohodě hráli Más-
lovické drnkačky a libčičtí Rumtorádi. V soutěži jedlíků 
opět zvítězil MaxiJedlík, ale myslím, že mu v  Más-
lovicích roste silná konkurence v osobě Martina Meli-
chara z Vltavské. I  další soutěžící se snažili, ale sníst 
kostku másla a půl kila chleba není opravdu jednoduché. 
Děti si také užily několika soutěží s  Andreou, nejvíc 
je asi bavila ta s  dlouhými brčky. Na akci se stlouklo 
na máslo 20 l smetany a všechno se snědlo i podmáslí 
vypilo.

Tímto také děkuji všem, kdo se na úspěšné akci 
podíleli (Jiří Řezáč, František Bočan, Standa Koranda, 
manželé Szöllösovi, Petra Horváthová, Andrea Zoulová, 
manželé Kovacsovi, Iva Buková, Míša Špačková s  ka-

marádkou, Jiřina Peňázová, Vlaďka Chadimová, Hana 
Olbertová, Petr Herman, Jana Šťastná, Anna Hubená, 
Máslovické drnkačky) a  také všem, kdo se zúčastnili 
jako pochodníci.

Počasí je sice základ úspěchu, ale milí a ochotní lidé 
vytvářejí tu pohodovou atmosféru, pro kterou se řada 
návštěvníků na naši náves ráda vrací, někteří i zdaleka. 
Svědčí o  tom také tento milý mail, který jsem dostala 
druhého dne až z Peček:

„Vážená paní starostko,
velice Vám děkuji za informace, díky nimž jsme v so-

botu vše krásně a bez problémů našli.
Akce se nám velmi líbila, děti byly úplně nadšené. 

Všichni pořadatelé odvedli pořádný kus práce a přitom 
se pořád příjemně usmívali.

Ještě jednou děkuji a budu se těšit opět nejdéle za rok 
do Máslovic. S pozdravem a přáním všeho dobrého

 J. A., Pečky (plné jméno bylo uvedeno)
 V. Sýkorová

MÁSLOVICKÁ ŠLÁPOTA

ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU

u Konkurs na ředitelku Mateřské 
školy Máslovice již proběhl. Konkursní komise 
byla šestičlenná (dva zástupci obce  – starostka a  mís-
tostarosta, současná ředitelka mateřské školy, ředitelka 
mateřské školy v  Odolené Vodě, pracovnice odboru 
školství krajského úřadu a  pracovnice České školní in-
spekce). Na první schůzi komise dne 22. 3. konstatovala, 
že se do konkursu přihlásily dvě uchazečky. Vzhledem 
k  tomu, že obě vyhověly podmínkám konkursu, byly 
pozvány k  ústnímu pohovoru na 16.  dubna. Na ten byla 
pozvána i psycholožka s hlasem poradním. V pohovorech 
prokázaly obě uchazečky předpoklady pro funkci ředitelky. 
Následným tajným hlasování o pořadí uchazeček s výsled-
kem 5:1 doporučila komise obci na funkci ředitelky jednu 
z nich. Obecní úřad tuto volbu potvrdil. Novou ředitelkou 
mateřské školy se stala paní Marie Těthalová z  Husince-
Řeže a nastoupí do funkce 1. srpna.

u Úklid naší obce a jejího okolí v rámci akce 
Ukliďme Česko se uskutečnil v sobotu 24. března a i v následu-
jících dnech. Okolí obce a  stezky pomohli uklidit manželé 
Heisslerovi z  Dolánecké ulice, H. Švitorková, H.Vovsová, J. 
Řezáč, V. Sýkorová, L. Szöllösová, K. Vojtíšková. Všem patří 
poděkování.

P. S. Na začátku cesty do Dolánek se objevilo několik vy-
trhaných pařezů, které by mohly být základem nové skládky. 

Podařilo se dohledat původce tohoto odpadu a pařezy budou 
odvezeny.

u Výběrové řízení na nájemce nové ho-
spody bylo vypsáno, zájemci se mohou hlásit písemně do 
10.  5.  2018 do 16 hodin. Informace jsou vyvěšeny na obou 
nástěnkách v obci a na webových stránkách obce.

u Kontrola hospodaření obce z  krajského 
úřadu proběhla 27. 3. a nebyly při ní zjištěny žádné závady.

u Nový způsob financování přívozu lze 
očekávat po sdělení krajského úřadu, že byl náš přívoz spolu 
se čtyřmi dalšími přívozy zahrnut do systému integrované do-
pravy Středočeského kraje a v budoucnu pravděpodobně i do 
systému příměstské dopravy. Na přívoz byl instalován dřevěný 
přístřešek pro schování se před deštěm při čekání na přívoz, 
který jsme financovali z loňské dotace. Čeká nás ještě menší 
úprava kolem lípy a dokoupení dalších stojanů pro kola.

u Nová originální lavička od Jiřího Švarce 
přibyla na Choči pro milovníky krásného výhledu.

u  a 8. května bude obecní úřad uza- 
vřen. Otevřen bude ve středu 2. 5. 18 - 20 h. Jiné termíny 
možné po předchozí domluvě se starostkou.

1.



Termín se neodvratně blíží a je třeba si upřesnit program a zajistit pořadatele na jednotlivé aktivity a další po-
mocníky na přípravu celé akce.

Svolávám proto společnou schůzku organizátorů a  všech, kteří jsou ochotni „přiložit ruku k  dílu“ na pátek 
27. dubna v 18.30 hodin do knihovny. Děkuji předem za vaši účast!

Pokud se někomu tento termín nehodí a přesto by 
se chtěl zapojit do přípravy akce, prosím, kontaktujte 
mě a nalezneme jiný termín. Děkuji. V. Sýkorová

DEN SVAZKU OBCÍ DOLNÍ POVLTAVÍ V MÁSLOVICÍCH 
V SOBOTU 26. KVĚTNA 

se koná ve středu 16. května od 13 do 16 hodin 
v ředitelně mateřské školy.

Týden před zápisem, tj. ve středu dne 9. 5. 2018 
od 13 do 16 hodin si rodiče mohou vyzvednout 
v  mateřské škole příslušné dokumenty (jsou i  na 
webových stránkách obce v  sekci mateřská škola), 
které doma vyplní a přinesou k zápisu včetně dalších 
dokumentů: potvrzení lékaře společně s  povin-
ným očkováním, rodný list dítěte, potvrzené místo 
trvalého pobytu dítěte od příslušného obecního úřadu, 
občanský průkaz rodiče.

Telefon MŠ: 220 941 461
E-mail: hana.voriskova@email.cz
Mobil 603 318 831
Těšíme se na vás!
 H. Voříšková

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 
MÁSLOVICE NA ŠKOLNÍ 
ROK 2017 – 2018

S HOSPODOU JDEME DO FINÁLE 

Ano, je to tak. Z  interiéru po- 
malu mizí lešení, řeší se poslední 
zařizovací předměty, osvětlení sá-
lu, malby. Po vyklizení se již bude 
dělat příprava podkladu pro budoucí 
dubovou podlahu. V  hospodě se 
také maluje a  uklízí. V  interiérech 
tedy zbývá provést obklady a dlažby, 
dřevěné podlahy a následně veškeré 
zařizovací předměty. To ale na- 
stane po dodávce specifických 
dveřních konstrukcí, které snad 
dorazí každým dnem. Fasáda je 
další velké obecné téma. Poměrně 

často odpovídám na otázku, proč 
je tak strašně křivá. Odpovědi jsou 
dvě. Jednak není snahou architektů 
udělat ze staré stavby dokonalost, 
ale naopak zachovat její současnost. 
Chápu, že se mnohým tento názor 
nelíbí, jelikož žijeme v době, kdy co 
není pravoúhlé s dokonalou umělou 
fasádou, není prvotřídní. Touto ces-
tou se ale nehodláme vydat. Druhou 
odpovědí je nutné poukázat na 
smíšené zdivo kamenné a zásah do 
tohoto zdiva naruší jeho soudržnost 
i  statiku. Finální fasáda tak bude 

vzhledově pro někoho nedokonalá, 
ale i  toto je záměr. V  neposlední 
řadě nás čeká úprava předzahrádky. 
K  financím dodám, že jsme 
připlatili za LED osvětlení na sále, 
pak za zinkovou antikorozní úpravu 
zadního ocelového schodiště a  za 
komínový výlez, který požaduje 
kominík. Doufáme v  přízeň počasí 
a  v  pracovním nasazení realizační 
firmy, díky čemuž se o prázdninách 
posadíme již v nové hospodě.

 Stanislav Koranda

inzerce
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ZPRÁVY Z KNIHOVNY

SVATOJÁNSKÁ NOČNÍ JÍZDA PO VLTAVĚ V SOBOTU 

SPORTOVNÍ DEN – V SOBOTU 
DNE 16. 6. 2018Na čtenáře čeká řada nových zajímavých knih. Patří 

mezi ně např. nová kniha Michala Viewegha Muž a žena, 
humorně laděný pohled na vztahy mezi muži a  ženami. 
Lidskými vztahy se zabývá i  kniha oblíbené autorky 
Haliny Pawlovské s názvem Ještě že nejsem papež. Nabíd-
ku oblíbených historických detektivek obohacují dvě 
knihy Zuzany Koubové Znesvěcený hrob a Zabitý před 
klášterem, detektivní příběh z  doby Karla IV Zlomený 
král od Františka Kalendy a  Mrtvola v  brnění od Jana 
Bauera. Zajímavou knihou je Víkend v Londýně Jana Fol-
ného, líčící chystanou „pařbu“ tří kamarádů a bývalých 
spolužáků na oslavu čtyřicátin, při níž se překvapivě toho 
změní víc než jenom jejich věk.

 V. Sýkorová

Noční jízda na kánoích či raftech po trase Klecánky – Máslovice nebo Řež – Máslovice. V letošním roce je zařazena do 
společné akce Den na řece, kterou pořádá svazek obcí Údolí Vltavy, jehož jsme také členem. Na poslední schůzce bylo 
domluveno, že účastnický poplatek bude 100 Kč na osobu, děti zdarma. Půjčení lodí (kanoí nebo raftů) bude hradit svazek 
obcí. Povinnou výbavou jsou plovací vesty (možno také zapůjčit - u dospělých v rámci účastnického poplatku, u dětí za 
půjčenou vestu 30 Kč).

Sraz je v Klecánkách pod jezem ve 21- 21.15 h (autobus č. 374 odjíždí z Máslovic ve 20.40 h). Konec jízdy u přívozu 
v Máslovicích. V cíli ohňová produkce, občerstvení, hudba. Na akci je nutné se přihlásit předem.

Formulář přihlášky najdete na www.maslovice.cz. nebo je k vyzvednutí na obecním úřadě či na vyžádání možno zaslat 
mailem. Vyplněné přihlášky zasílejte zpět mailem nebo vhazujte do schránky na obecním úřadě či předávejte tamtéž 
osobně a to nejpozději do 12. 6. !!! Dotazy směrujte na ou@maslovice.cz nebo na tel: 724 191 246.  V. Sýkorová

Jak jsme již psaly v  minulém čísle zpravodaje, 
připravujeme sportovní den. Počítáme se sportovním 
vyžitím pro všechny – věříme, že nebude chybět stará gar-
da fotbalu – klasický sranda mač, nohejbal – jediná místní 
celoročně aktivní skupina sportovců, volejbal  – volejba- 
listé změří síly s konkurenčním týmem, orientační trasa pro 
děti, běh pro místní běžecké nadšence i tanec – dobrovolná 
aktivita, k níž Vám zahrají pánové Kačányi a Hudeček. Již 
za několik dní budete mít ve svých poštovních schránkách 
pozvánku s  kompletním programem a  časovým harmono-
gramem. Klasické plakáty budou vyvěšeny na nástěnkách 
OÚ, u zastávky, ve školce a na dveřích místní osvěžovny.

Modlíme se, aby nám přálo počasí a sešli jsme se v hoj- 
ném počtu!  L. Chadimová a H. Švitorková
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Tak můžeme uvést novou krátkodobou výstavu v našem 
muzeu, která potrvá do 8. července. Hned před vchodem 
uvítá návštěvníky zdařilá dřevěná plastika mláděte labutě 
z dílny Jiřího Švarce. V průčelí první místnosti visí velká 
barevná fotografie volavky, přistávající na větvi. Autorkou 
výtvarné koncepce výstavy je akademická malířka Ivana 
Hanzlíková. V  koutě pod obrazem vykouzlila paní Han-
zlíková malou zátoku rybníku, zarostlou skutečným ráko-
sím, kde se brodí čáp černý a z rákosí vykukuje potápka 
roháč, lyska černá, bukač veliký a další vodní ptáci a na 
vysokém stromu na břehu se usadil kormorán a  moták 
pochop. Další drobnější ptactvo, jako jsou skorci, ledňáček 
a další si našli místo v zasklených vitrínách. Všechny vy-
cpané ptáky zapůjčilo pro tuto výstavu Městské muzeum 
v Ústí nad Labem.

Po výtvarné stránce je výstava hezkou pastvou pro 
oči, ale nezanedbává ani stránku naučnou. Jednotlivé 
velké barevné panely informují o  druhové skladbě vod-
ního ptactva, o  výskytu různých druhů v  naší zemi, 

o  způsobu opatřování potravy a  migraci tažných druhů 
včetně uzpůsobení těla k  dlouhému a  namáhavému 
letu. Víte, že mezi ptáky  – letci jsou takoví rekordma-
ni, že při letu dosahují výšky třeba 3,9 km (čejka) nebo 
4,8 km (čáp bílý), že se při zimním stěhování do afric- 
kých zemí vyhýbají velkým mořským pláním 
Středozemního moře a oblétávají je buď z východní strany 
přes Bospor a Dardanely nebo z východní strany Gibraltar-
skou úžinou? A to není to jediné, co se na výstavě můžete 
dovědět. Můžete si také zahrát malý kvíz a děti si mohou 
složit magnetické puzzle s kachnou a husou domácí. Pro 
děti (i  dospělé), kteří si chtějí ověřit své znalosti, jsou 
připraveny pracovní listy, které vytvořila paní Laštovková 
z  Dolánecké ulice. Rozhodně se na výstavě návštěvníci 
nenudí a za zmínku stojí, že si mohou zakoupit i některý 
ze suvenýrů s  námětem výstavy (např. drátěné ptáky od 
Milušky Švarcové nebo triko s potiskem).

Volný vstup na výstavu pro máslovické občany je 
možný v neděli 29. dubna.  V. Sýkorová

DO MUZEA SE NASTĚHOVALO VODNÍ PTACTVO



Kluci a holčičky, připravili jsme pro vás tři říkánky, které 
však mají jednu vadu. Každé chybí poslední slovo. Vaším 
úkolem je toto slovo najít. Ale pozor! To slovo se musí rý-
movat s posledním slovem v předchozím řádku. Jistě na to 
přijdete, tak do toho!

Ať je velký nebo malý,
vždy se někam zakutálí,
hodíš ho a už je pryč.
Copak je to? Je to…

Jí se na mně, maluje se,
moje nohy rostly v lese,
boty jsem si neobul,
nejsem člověk, ale…

Těš se na něj, milá špíno,
když je někde nadrobeno,
hned se pozná, proč a nač
Máme doma….
 Autorem říkánek R. Král

KOUTEK PRO DĚTI ČARODĚJNICE – 30. 4. 2018

7

Milé děti,
stejně jako vloni za námi i  letos přiletí čarodějnice 

Kanihúra s dopisem. Určitě se v něm zase bude ukrývat 
nějaký zajímavý úkol. Přijďte za námi na hřiště v pondělí 
30. 4. mezi 17,30 – 18,00 h a společně zjistíme, co na 
nás čarodějnice chystá. Potom si opečeme buřty a určitě 
na vás bude čekat i nějaká sladká odměna!

Těšíme se na vás,  Hanka a Lenka

inzerce
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Registrováno na Minister-
stvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází šestkrát 
do roka. Uzávěrka tohoto čísla 17. 4. 2018. Sazba Daniela 
Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují vždy názor obec-
ního úřadu.  V. Sýkorová

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích 

děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo 
s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem 
by se mělo také psát. Uzávěrka příštího čísla je 18. 6. 2018. 
Příspěvky můžete předávat do schránky obecního úřadu nebo 
p. Chalupnému či posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

Tentokrát je naší milou povinností blahopřát k životnímu jubileu samým ženám. 

Jsou mezi nimi především dvě čerstvé padesátnice paní Lucie Vlčková (26. 3.) 

a paní Kateřina Šertlerová (29. 3.), 

dále pětapadesátnice paní Iva Buková (19. 4.), 

šedesátnice zastupuje starostka obce paní Vladimíra Sýkorová (6. 4.) 

a sedmdesátnice paní Dagmar Fantová (24. 4.). 

Všem jubilantkám přejeme, aby jim zdraví dobře sloužilo a nic nerušilo prostou životní pohodu.

Do našeho vesnického společenství vítáme pět nově narozených dětí. Jsou to Sofie Loužecká (17. 11.), 

Mikuláš Kéri (9. 2.), Karolína Laštovková (1. 3.), Kristián Korunka (18. 3.) a Matyáš Císař (1. 4.).

Přejeme jim dlouhý a šťastný život.

Poděkování
Děkuji touto cestou za krásná přání a dárky, které jsem dostala k narozeninám, velmi si toho vážím. Je mi líto, 

že jsem nemohla na oslavu pozvat všechny, které bych ráda, ale do stávající hospody bychom se už opravdu nevešli.

Přeji vám všem, abyste také příjemně oslavili své letošní narozeniny v kruhu rodiny i přátel 

a hlavně vám všem přeji pevné zdraví a veselou mysl.   V. Sýkorová

Díky mé chvilkové nepozornosti se podařilo tiskařskému šotkovi 
zasáhnout do zprávy o výsledky prezidentských voleb v naší obci. 
Ze zprávy o rozdělení hlasů mezi kandidáty v prvním kole vypadl 
pan Fischer se svými získanými 21 hlasy. Na konečném výsledku 
voleb to sice nic nemění a přesto se čtenářům i panu Fischerovi 
omlouvám a na tiskařského šotka si dám příště větší pozor.  v-ch-

u Společenská kronika u

KRALUPY:
Filmy:
Hastrman: út 24. 4. , 29. 4. od 20 h
Pepa: st 25. 4. od 20 h
Avengers: Infinity War: čt 26. od 20 h, ne 29. 4. od 17 h
Dvě nevěsty a jedna svatba: pá 27. 4. , 7. 5. , 10. 5. od 20 h
Bratři Lumiérové: st 2. 5. od 20 h
Králíček Petr: so 5. 5. , 12. 5. od 14.30 h
Tiché místo: so 12. 5. od 20 h
Divadlo, koncerty:
Út 22. 5. Skleněný strop od 19 h
(Divadlo Ungelt, hrají T. Vilhelmová, J. Langmaier, V. Navrátil)
So 9. 6. Dny Kralup – hudební festival
Další filmy a akce naleznete na www.kasskralupy.cz, tel: 315 726 
10, pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13. – 20 h

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE V OKOLÍ:

TEN TISKAŘSKÝ ŠOTEK…

HUSINEC-ŘEŽ (POLEPŠOVNA DUCHA)
Filmy:
Čt 26.  4. Dokument Botticelli: Inferno (s  titulky, 96 min.) od 
19:30 hod.
Pá 27. 4. Eric Clapton: Life in 12 Bars (s titulky, 135 min.) od 
19:30 hod.
KLÍČANY
Ne 27. 5. Mistrovství regionu Nad Prahou v závodu na horských 
kolech pro 23 kategorií. Více informací na www.xcobeckov.cz.

 

 




